
Minnesanteckningar från byalagsråd 2023-02-08 
 
Närvarande representanter från byalagen och kommunen:  
 
Mikael Werner, Leif Johansson och Lisbeth Johannessen - Rydsgård,  
Ann-Sofi Einbjörn och Maria Olsson - Slimminge,  
Henrik Svärd, Kim Hansen och Madeleine Pinjegård - Skivarp 
Roland Persson - Västra Nöbbelöv,  
Bosse Hansson – Abbekås 
Bernd Becker och Leif Jonholm - Dybeck 
Johan Bolinder, Lena Axelsson och Magdalena Hellström - Skurups kommun 
 
1) Mötets öppnande  
Vice ordförande hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.  
 
2) Godkännande av dagordningen  
Föregående protokoll ligger som underlag för dagordningen. 
 
3.) Föregående protokoll 
Föregående protokoll godkännes och läggs därefter till handlingarna. 
 
4) Frågor att ta upp med kommunen  
 
Västra Nöbbelöv 

1. Det är flera snäva kurvor genom V Nöbbelöv i nord-sydlig riktning. Hastighetsbegränsningen 
är 50 km och det finns inga varningsskyltar om att det är flera farliga kurvor. Byalaget föreslår 
att det sätts upp varningsskyltar och att hastigheten sänks. Även om det är Trafikverkets 
fråga så kan kanske kommunen hjälpa till att föra fram det? 
Svar: Frågan har vidarebefordrats till Trafikverket som är väghållare som svarar:  
Vi har gjort bedömningen att vi inte tror att ett varningsmärke har så stor påverkan på 
trafiken. Som trafikant torde man även följa de allmänna trafikreglerna och anpassa sitt 
körsätt efter förhållandena på platsen, särskilt i en kurva där sikten begränsas. Denna plats 
förhållanden är inte avvikande från andra vägutsnitt i området. Varningsmärken ska sättas 
upp när en fara är svår att upptäcka i tid för en förare som anpassar sin hastighet till vad 
trafiksituationen kräver. Gällande önskemål om hastighetssänkning så kan ni vända er till 
Länsstyrelsen i Skåne län, eftersom det är de som i det här fallet tar beslut om hastighet. 

Abbekås 
2. Fiskarvägen (grusväg) är i mycket dåligt skick, går det att åtgärda? Önskvärt är att kommunen 

eller dess entreprenör kör ner och skrapar vägen med vägskrapa och lägger på ny beläggning, 
regelbundet. 
Svar: Kommunteknik har koll på den, vädret har inte tillåtit men så fort det torkar upp 
kommer vägen åtgärdas. 
 

3. Där buss 305 stannar vid hållplats Örmölla, östra sidan vid Teater Kapija önskar skylt som 
visar att någon väntar på bussen. Även om det är en fråga för Skånetrafiken så kan kanske 



kommunen hjälpa till att föra fram det? 
Svar: Frågan är vidarebefordrad till Skånetrafiken som hälsar att de skall sätta upp den typ av 
reflexsnurra som använts framförallt runt Ystad samt på Österlen.  

Slimminge 
4. Det är tydligen svårt att få tag i julgranar, om det fortsatt är svårt framöver så tar Slimminge 

gärna en belysningsgran likt den som stod på Erikstorget inför julen 2023. Det kanske kan 
köpas in sådan belysning till fler platser? 
Svar: Kommunteknik ställer sig positiva till själva förslaget och skall undersöka möjligheterna 
att lösa detta. 
 

Rydsgård 
5. Byalaget önskar en analog anslagstavla vid tågstationen.  

Svar: Det finns inga planer på att sätta upp en anslagstavla. Erfarenheten från Skurups tätort 
är mindre goda där befintlig anslagstavla i korsningen Järnvägsgatan/Kyrkogatan är så pass 
”skräpig” att den är aktuell för nedtagning. 
 

6. Byalaget framför önskemål om en digital informationstavla, där man kan publicera 
evenemangsinformation. 
Svar: Några sådana planer finns inte i dagsläget, det är en inte oväsentlig investering med att 
dra fram och koppla in el, det föreligger skadegörelserisk, det kräver någon som har en viss 
tillsyn (rengöra, starta om vid behov, etc.) och det bedöms idag finnas bra kanaler att få ut 
digital information som Facebook samt evenemangskalendern under fråga 9. 
 

7. Finns det planer på att arrangera digital handledning för äldre i byarna? Kanske kan det ske i 
samarbete med skolorna och biblioteken? Eftersom det finns ett uppdämt behov ska man 
kanske ha en kommunal helpdesk för att hjälpa kommuninvånarna? 
Svar: 2021 fick Individ- och Omsorgsförvaltningen externa medel till att satsa på 
helpdesk/medborgarservice för äldre. I samarbete med folkbibliotek anställdes en person 
som utförde arbetet på huvudbiblioteket. Projektet avslutades dock vid årsskiftet 2022. 
Folkbiblioteket har inte resurser till att hålla i digitala handledningar för äldre personer ute i 
byarna. Tips till byalagen att tillsammans med pensionärsföreningar söka pengar tillsammans 
t ex från Skurups Sparbanks Miljonen. 
 

8. Från Södergatan vid Örsjö 14:50 har gatlampor tagits bort, varför? 
Svar: E.ON har bytt ut sitt luftledningsnät till markkabelnät vilket innebär att stolparna 
raseras och kommunen hade sina armaturer i deras stolpar. Tyvärr så blev inte kommunen 
involverade i E.ON:s arbete. 
 

9. Finns det en digital kalender/evenemangskalender? 
Svar: Ja det finns en evenemangskalender på https://www.skurup.se/evenemang. Det går 
bra att skicka in information, tid, plats och bild till kontakt@skurup.se märk mejlet med: 
Evenemang så publicerar kommunen det i evenemangskalender. Eller ta kontakt med Kultur 
och Fritid.  

Dybeck 
10. Frågan angående internet/fiberförbindelsen var uppe på föregående möte men byalaget 

tycker inte att det var ett tillfredställande svar. Kommunen/Elverket har gjort en dålig 
upphandling som gör att det blir dyrare för invånarna. Varför gör man så det blir sämre? 
Svar: Skurups Elverk har besvarat frågan på tidigare möte, d.v.s. man hade bundit en prisbild 
i 7 år och det avtalet löpte ut, därför var det tvunget med en prisjustering oavsett om det var 

https://www.skurup.se/evenemang
mailto:kontakt@skurup.se


en ny kommunikationslösning eller inte. Det blev en ändrad leverantör och då blev det per 
automatik ett högre pris. 
 

11. Vill man inte att kommuninvånarna ska kunna bada även vid Bingsmarken? Eller varför kan 
inte kommunen göra någonting kring parkeringssituationen i Bingsmarken? Har kommunen 
verkligen uttömt alla alternativ? 
Svar: Denna fråga är besvarad tidigare. D v s kommunen äger ingen mark som man kan 
anlägga parkering på. I dagsläget finns det alltså inga planer för utbyggnad av parkeringen.  

 
Kommunövergripande frågor 

12. Nationaldagen 2022 var inte bra. Byalagsrådet framförde detta samt att det borde vara ett 
uppföljningsmöte men det har inte genomförts, så nu måste det bli ett uppstartsmöte inom 
kort. Det behövs fler föreningar, mer engagemang. 
Svar: Planering av Nationaldagsfirandet har påbörjats. På Föreningsträffen den 26/1, 
där 21 föreningar deltog, informerade Kultur & Fritidsenheten föreningar om 
möjligheten att anmäla sitt intresse och deltagande vid Nationaldagsfirandet. Inom 
de närmaste veckorna uppmuntrar Kultur & Fritid, via föreningsblad och kommunens 
hemsida, föreningar att anmäla sitt intresse och deltagande, för att sedan 
tillsammans planera Nationaldagsfirandet 2023. 
 

13. Idé: På Idrottsgalan utsågs gamingcentret Fuzed, Helsingborg till Årets peppare. Fuzed 
blandar gaming med fysisk aktivitet och god kost. De söker samarbete med andra 
kommuner, kan inte det vara något för Skurup? 
Svar: Fuzeds vd Karl Sergel har kontaktats för att samtala kring förutsättningar för 
samarbete med andra kommuner. 

  
5) Vid mötet väckta frågor   
Johan Bolinder, informerar:  

• Ny F-9 skola och idrottshall på Västeräng och simhall på Friluftsbadet är två beslut 
som är på väg till Kommunfullmäktige i februari resp mars.  

• 150 punkter i samverkans överenskommelse som ska betas av.  
• Fullfölja cykelplanen, cykelväg Skurup-Skivarp-Abbekås, Skurup-Rydsgård och Skurup-

Norrut/Janstorp. Beslut under våren.  
 

14. Varför sam-gräver man inte mer?  
Svar: Svårt med ansvarsfrågan, man kan önska att det skulle göras effektivare 
 

15. Varför prioriteras inte cykelväg Slimminge- Skurup? 
Svar: Först realiseras de sträckor som finns i cykelplanen men manhar för avsikt att 
även bygga Skurup-Slimminge 
 

16. Det händer inte så mycket på gamla Öhnners/Woody-tomten? 
Svar: Det är inte sanerat mer än till hälften, så krävs fler åtgärder. Finns inte färdig 
detaljplan. 



17. Det ska byggas på Östergårdsområdet, hur ska det gå med parkeringar? 
Svar: Detaljplan antogs för några veckor sedan och där finns även plan för parkering 
0,8/lägenhet. 
 

18. Upplever en frustration att det inte är kommunens ansvar? 
Svar: Kommunen försöker påverka de statliga myndigheterna med dialog. Och det är 
mycket som kommunen inte kan påverka t ex Länsstyrelsen, Trafikverket m fl. 
Kommunen lutar sig absolut inte tillbaka utan ger sig inte utan försöker verkligen 
påverka. Tips: Underskatta inte vad ni själva kan göra. Det kan göra mer nytta om det 
är många personer som skickar in ett ärende till t ex Trafikverket 
 

19. Postpac bygger ut vilket kommer bli en hög belastning med tung trafik. Kommer det 
att bli en påfart/avfart i samband med utbyggnaden?  
Svar: Kommunen kan inte göra åtgärder på Trafikverkets vägar men det kommer att 
bli en ny rondell, cykelväg, övergångsställen och justering av hastigheten vid 
Föreningsgatan-Elleholmsvägen 
 

20. När ska man bygga på resten av Lantmännentomten i Rydsgård? 
Svar: Det är MT Syd som ska bygga, det skulle ha varit i gång, kommunen har inget 
svar i dagsläget 
 

21. När öppnar automataffären i Rydsgård?  
Svar: Det är en entreprenör som ska driva den, vi har inget exakt svar men inom 
några veckor. 
 

22. Ulrika Olin-Rudquist, företagare har startat ett privat initiativ med kommersiell 
service, hon har lanserat en hemsida, facebooksida och Instagram Skurups byaliv. Ska 
vi bjuda in henne till ett byalagsråd? 
Svar: Ja, Magdalena bjuder in henne till mötet den 10/5. 

 
6) Nästa möte 
 
10/5 maj kl 19.00 i Skivarp (årsmöte)  

31/5 Västra Nöbbelöv 19. 00 Roland 

 
7) Avslutning  
Ordförande tackar för visat intresse och avslutar mötet. 
 
 
 
Magdalena Hellström 

Sekreterare  
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